
Verslag districtsoverleg op 24 mei 2023 in Bunschoten 

 

Aanwezig: 

Van de verenigingen: Almere, Boulamis, Les Cailloux, Cercle de Pétanque, De Gemshoorn, De 

Gooiers, HKB ’84, Maboul, De Nijeboulers, Randenbroek, Les Sabots, Les Taxateurs en De Teer-

ling. 

Van het districtsteam: Guillaume Spiering (GS, districtscoördinator), Angelique Wilderbeek (AW, 

wedstrijdcoördinator) en Jac Verheul (JV, webredacteur, tevens notulist). 

Namens de bondsraad: Ed Roelofs. 

Afwezig (al dan niet met kennisgeving): 

Van de verenigingen: Abcoude, Amicale de Pétanque, Petanque Barneveld, DOSC, De Hakhorst, 

Kampong, Kets Up, Lelystad, Mazijk de Pétanque, PVN, Succès sans Soif en Les Trois Étoles. 

 

1. Opening 

Om 19:27 uur opent GS de vergadering. 

 

2. Vaststelling van het verslag van het districtsoverleg d.d. 2 november 2022 

Er zijn geen op- of aanmerkingen. 

 

3. Vaststelling van de agenda. 

Er zijn geen wijzigingen. 

 

4. Mededelingen 

GS meldt dat de bondsraad formeel 17 zetels heeft. Er zijn negen kandidaten en dus nog 

acht vacatures. De eerstvolgende bondsraadbijeenkomst is op 3 juni a.s. De drie bonds-

raadsleden uit district Midden hebben zich herkiesbaar gesteld en er zijn geen andere kandida-

ten uit Midden. Tussentijdse verkiezingen om het aantal leden compleet te maken zijn 

mogelijk, na de zomer van dit jaar komt er een nieuwe verkiezing. 

 

5. Bespreking van de conceptkalender van toernooien en competities in het win-

terseizoen 2023-2024 

De voorgestelde kalender wordt met enkele aanpassingen akkoord bevonden. 

Er wordt gevraagd of het mogelijk is bepaalde data te blokkeren, zoals rond Kerstmis of 

Nieuwjaar. GS is daar geen voorstander van, het hek zou dan immers van de dam zijn. 

Met betrekking tot de komende zomerkalender zal getracht worden de districtscompeti-

ties zo goed mogelijk in te passen. In het bijzonder de maanden april en mei blijken nu al 

volop bezet te zijn met bondsevenementen. 

 

6. Terugblik op Ledenbijeenkomst NJBB 2023 

De laatstgehouden ledenbijeenkomsten waren minder top-down ingericht dan in het ver-

leden. GS roept de clubs op om punten te bedenken en te melden voor de komende bij-

eenkomsten. 

 

7. Ledenwerving en districtscompetities 

Met enkele aanpassingen van de eerder in de toelichting op dit onderwerp gepubliceerde 

ledenaantallen wijst GS op de gestage terugloop van het aantal NJBB’ers en op de nood-

zaak van ledenwerving in het gehele land. Zowel door hem als de aanwezigen worden 

vele suggesties genoemd, zoals: 

- Promotieactiviteiten organiseren op vaste jaarlijkse dagen, het district kan helpen 

bij het aanmaken van flyers e.d. 

- Het aanmaken van folders om bewoners van bijvoorbeeld nieuwe wijken te bena-

deren. De gemeente of de provincie zou daarbij ondersteuning kunnen bieden. 

- Boulebars benaderen, bijvoorbeeld voor het neerleggen van promotiemateriaal. 

GS reageert hierop door te stellen dat het hier veelal om een geheel ander publiek 

gaat dat zich alleen maar wil vermaken en het petanquespelen slechts als een 

leuke bijzaak ziet. Maar niet geschoten is altijd mis. 



- Het benaderen van niet bij de NJBB aangesloten ‘grijze’ petanqueclubs. 

- Het organiseren van jeu de boulesdagen regionaal en landelijk op een en dezelfde 

dag zoals in een ver verleden en het inschakelen daarbij van de lokale of regionale 

pers. De NJBB zou kunnen ondersteunen door het verspreiden van flyers, inscha-

kelen van de landelijke pers, enzovoort. 

- Het benaderen van sportverenigingen in de directe omgeving van de eigen clubac-

commodatie. 40- en 50-ers (ex-sporters!) zouden dan de belangrijkste doelgroep 

kunnen vormen. 

- Activiteiten gericht op de jeugd. Probleem daarbij is dat huidige gemiddelde leef-

tijd van de NJBB-ers bijna 72 jaar is en dat het petanque door veel jongeren – uit-

zonderingen zijn er altijd – niet als ‘sexy’ beschouwd wordt, niet fysiek genoeg. 

Bovendien hebben veel jongeren op de vrije zaterdag bijbaantjes. 

- Het richten op de bewoners en jeugd uit de eigen gemeente, bijvoorbeeld door 

het benaderen van scholen. Sommige gemeentes hebben speciale programma’s in 

het kader van kennismaking met minder bekende sporten. 

- Het benaderen van door gemeentes aangelegde petanquebanen in de wijken. 

GS vat een en ander samen en wil de eerstkomende maanden eerst tot een algemene in-

ventarisatie komen waarbij mogelijk nog andere suggesties in beeld komen. Vervolgens 

zou een speciaal in te stellen werkgroep met de plannen aan de slag kunnen gaan. 

 

Mogelijk mede in samenhang met de algehele terugloop van leden, en de toenemende 

vergrijzing, is er ook een terugloop in competitieverband. In het bijzonder geldt dat voor 

de ZCC en ZTC. De ZACO daarentegen is tot op heden succesvol gebleken. Gewezen 

wordt ook op de druk bezette toernooikalender in het algemeen. Om die druk wat te ver-

lichten heeft district Noord besloten om twee NPC-ontmoetingen op één en dezelfde dag 

te houden. 

Gevraagd wordt of een verplichting bestaat om als individuele speler de gehele competi-

tie uit te spelen. GS laat daarop weten dat er een zeer soepele en ruime invallersregeling 

bestaat waardoor er, zeker in de zomercompetities, nauwelijks belemmeringen zijn om 

niet deel te nemen. 

Sommigen zijn van mening dat drie partijen op één avond te veel het goede zijn. Ande-

ren bestrijden dat. Zou ook op tijd spelen een optie zijn om eerder klaar te zijn? Maar 

dan moet er wel een functionaris zijn die de tijd bijhoudt. Kortom, er lijken weinig moge-

lijkheden te zijn voor aanpassingen. Zeker omdat de WDC nog steeds een succesformule 

is. Van belang is echter, en daar is in het verleden al meermaals op gewezen, de pauzes 

tussen de partijen zo kort mogelijk worden gehouden. Dat is eerst en vooral de verant-

woordelijkheid van de spelers zelf. 

Een mogelijke oorzaak van de terugloop zou de coronapandemie geweest kunnen zijn. 

Maar de belangrijkste oorzaak lijkt te maken hebben met de algehele ledenterugloop bin-

nen de NJBB. 

Met betrekking tot de overige toernooien zouden de gekozen wedstrijdsystemen van in-

vloed geweest kunnen zijn. Denk aan systemen met vier of vijf voorgelote partijen. 

Flinke geldprijzen daarentegen zouden van gunstige invloed kunnen zijn. 

Ter afronding van de discussie GS roept de clubs op zo veel mogelijk promotie binnen de 

eigen gelederen te maken voor deelname aan de verschillende districtscompetities. De 

ZACO is in het bijzonder geschikt om nieuwe leden op een ontspannen manier kennis te 

laten maken met de wedstrijdsport. 

 

8. Rondvraag 

De Teerling nodigt alle  clubs en hun spelers uit om kennis te maken met zijn onlangs ge-

opend en uitgebreid boulodrome. 

Les Cailloux doet een oproep om als ontvangende club tijdens de NPC de tegenstanders 

bij aankomst een kop koffie aan te bieden. Een sympathieke geste die niet overal wordt 

gedaan. 

Hoe kan een club als gastheer optreden tijdens een districtsevenement? GS reageert 

hierop dat het iedere club vrij staat zich hiervoor aan te melden. De uiteindelijke keuze 



wordt tijdens een districtsoverleg gedaan op basis van redelijkheid en een gelijkwaardige 

spreiding en verdeling. 

Naar aanleiding van een vraag over de indeling van de NPC, en dan in het bijzonder met 

betrekking tot de lagere divisies, laat GS weten dat de NJBB zo veel mogelijk probeert 

teams uit dezelfde omgeving bijeen te brengen in een poule. Helaas lukt dat niet altijd. 

 

9. Sluiting 

Rond 21:30 uur sluit GS de bijeenkomst. 

 

 

 


